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Bestyrelsesmøde i Børnegården Sct. Anna d. 14. maj 2024 kl. 17.00-19.30  

 

Referat  

Dato: 14. maj 2024 kl. 17-19.30  

   

Deltagere:  

Morten Obel (dagtilbudsleder) 

Birgitte Kiplev (medarbejderrepræsentant) 

Sofia B. Nedergaard (fungerende formand) 

Anne Sofie Schlütter-Hvelplund (ordinært medlem) 

Karen Falk Stensgaard (ordinært medlem) 

Lin Møller (ordinært medlem) 

Peter Skjøt Adelhelm (ordinært medlem) 

Tove Rasmussen (eksternt medlem) 

Anders Hyldig (ordinært medlem) 

 

Afbud: 

Rasmus Jensen (ordinært medlem) 

Sophia Taha (medarbejderrepræsentant) 

 

Referent:  

Peter Skjøt Adelhelm 

  

Dagsorden:   
 

1. Nyt fra formanden 

En til en møder mellem Morten og Sofia fungerer efter hensigten i perioderne mellem bestyrelsesmøder. 
 

2. Normering i 2025 

Der bliver mange børn i børnehaveafdelingen i 2025. Mange børn kommer op fra vuggestuen, færre skal i 

skole. Morten skal til møde med pladsanvisningen omkring børnehaveafdelingens kapacitet. 

Morten er oplyst, at børnehaven rummer nok kvadratmeter til det større antal børn – det handler om 

organisering. 

 

Der forventes maksimalt 83 børn i børnehaven i 2025 efter egne oprykninger fra vuggestuen. Der skal tænkes 

organisering af garderobe og ekstra personaleressourcer. Arbejdet sker løbende. 

 

Morten vil vende tilbage med mulige organiseringsmuligheder. Det vurderes, at en organisering er realiserbar 

og realistisk.  

 

Bestyrelsen vil behandle indeværende punkt igen til det næstkommende bestyrelsesmøde. Her skal det 

besluttes, om vi vil tilbyde alle børn fra vuggestuen at kunne overgå til børnehaven. Alternativt skal en gruppe 

børn tilbydes alternativ børnehaveplads i en anden institution. Umiddelbart ønsker vi at alle egne børn skal 

fortsætte i egen børnehave.  

 

3. Læringssamtale 21. maj 

Morten præsenterer de faglige temaer til læringssamtale den 21. maj. Mødet foregår på Grøndalsvej i Viby. 

Afsættet for samtalen er i data fra det netop overståede pædagogiske tilsyn.  

Samtalen skal fordre reflektion og diskussion over tilsynets fund. Morten vil fremsende materialet til brug. 

ved læringssamtalen til bestyrelsen, som deltager i læringssamtalen. 
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4. Dagtilbud for alle  

Et initiativ/projekt fra Aarhus Kommune, som løbende skal udrulles i kommunen.  

Gennem deltagelse på tre workshops skal ledelsen finde inspiration til implementering af tiltag, så børn med 

specialpædagogiske behov i højere grad kan fungere i børnehave og vuggestue.  

Målet er, at institution i højere grad kan understøtte og hjælpe børn med specielle behov indenfor 

institutionens rammer.  

 

Læringssamtalen den 21. maj tager afsæt i dagtilbud for alle. 

 

5. Budget 2024 

´Budgettet for 2024 gennemgås. Estimatet viser, at budgettet omtrent går i nul, måske et lille minus.  

 

Der har været ekstern vurdering af legepladsen. Inspektionen af legepladsen viste, at der ikke er behov for 

udskiftninger i 2024. 

 

6. Fællespasning i ferier 

Der er indgået aftale om fællespasning med Børnely. Det vil blive med skiftende lokation alt efter, om der er 

behov for aftenpasning. 

 

Morten vil gå i en dialog med Børnely om et mere struktureret samarbejde omkring fællespasning 

fremadrettet – bl.a. om jul og påske. Bestyrelsen bakker op et fortsat samarbejde med Børnely. 

 

7. Nyt fra afdelingerne – hvad optager os i henholdsvis vuggestue v. Birgitte og børnehave v. Morten og hvad 

vil vi gerne have input på fra bestyrelsen 

Vuggestuen v. Birgitte: 

Fællesspisninger arrangeres på alle stuer i løbet af foråret.  

Forældrekaffe ultimo april var en stor succes 

Invitation til bedsteforældredag kommer snarest og planlægges til ultimo august. 

 

På pædagogmøde er prøveperioden med formiddagsmad i vuggestuen blevet evalueret. Tiltaget blev afledt 

af tilsynssamtalen. Det er besluttet at fortætte en formiddagsmad, hvor børnene tilbydes et stykke rugbrød 

med smør kl. 9. Måltidet opleves ikke at forstyrre legen, og har samtidig en samlende funktion. 

 

Børnehaven v. morten: 

Ny pædagogisk leder i børnehaven, Maria, er tiltrådt.   

Afvikling af bedsteforældredag på børnehavens stuer er aktuelt pågående. 

Der har været tre sygemeldinger, hvilket har ledt till en midlertidig rokade af personale. Sygemeldt personale 

er på vej tilbage i arbejde. 

 

8. Nyt fra lederen  

Ny pædagogisk leder: 

Maria er begyndt per 1. maj 2024 som ny pædagogisk leder i børnehaven. Hun tilgår arbejdet med 

ydmyghed, men er samtidig begyndt at implementere nye tiltag. Det opleves, at hun er tiltrådt positivt, 

konstruktivt og med et godt afsæt i sit kendskab til huset. Maria har oplevet at være blevet modtaget godt af 

både personale og forældre. 

 

Refusioner ved sygdom: 

Der har været to episoder, hvor refusion for sygdom er blevet stoppet. Via advokat i FOBU er situationerne 

afklaret.  

 

Pædagogisk dag 2025: 
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Thea Thyra inviteres til at komme med oplæg. Temaet er, hvordan pædagoger kan hjælpe børn til 

selvregulering. 

 

Status på bygninger: 

Der er kommet lydpaneler på blå stue i vuggestuen + rød stues samlingsrum. Det har været positivt for 

arbejdsmiljøet.  

 

Lovliggørelsen af halvtaget på legepladsen forventes på plads. 

 

Morten vil arbejde videre med en dobbeltansættelse af James i børnehaven, når han varetager 

pedeltimer/praktisk arbejde nogle timer om ugen. 

 

Gul stue, vuggestuen: Der graves udvendige dræn (pga. sokkelhøjden) og nye nedløbsrør føres udvendigt, for 

at undgå nyopstået fugt. Der er tørt på gul stue. Der afventes en tømrer, derefter malerarbejde. 

 

9. Eventuelt 

Ikke aktuelt. 

 

   


